

**Referat af Skjoldmøernes Grupperådsmøde**  
**Tirsdag d. 20. februar kl. 17:30 – ca. 18:30 i Breidablik**



- a. Velkommen ved formanden.

*Forperson Claus Houmann bød velkommen.*

- b. Valg af dirigent.

*Peter Nørregård blev valgt som dirigent.*

- c. Valg af referent

*Kegle (Kirsten Leth) blev valgt som referent.*

- d. Beretning fra bestyrelsen.

*Claus aflagde bestyrelsens beretning. Han opfordrede spejderne til at tage på tur, det er essensen af spejderlivet. Claus fortalte også om vores containertømmetjans. Tak til alle der møder op til tømmetjanserne og en opfordring til at nævne for andre forældre at det er en fantastisk støtte for gruppen. Breidablik er under opdatering, den nye varmepumpe - luft til luft anlæg bliver installeret i morgen. Beretningen blev godkendt af forsamlingen.*

- e. Beretning fra grenene

*De fulde beretninger var udsendt med indkaldelsen. Hver afdeling knyttede et par kommentarer til disse.*

*Baloo aflagde beretning for Sleipner. Der blev nævnt cykel-spejd, Famidi og for første gang har der været sne nok til en kælketur denne vinter.*

*Bungar aflagde beretning for Kraka. Der blev nævnt, at der pt er 14-15 spejdere. Lederne prøver at skubbe miniernes grænser lidt. Har lige været på sheltørtur i februar.*

*Kegle aflagde beretning for Thyra Danebod. Her bliver der også skubbet grænser, spejderne arbejder i patruljer, lederne øver spejderne i at lave ting uden voksenhjælp og at tage fælles beslutninger.*

*Mette aflagde beretning for Troppen. Fortalte at lederne kun er tilstede på ca. hvert andet møde. Arbejder også med at rykke spejdernes grænser og prøve nye ting. Har haft trops-kollektiv i en uge i Breidablik, været på den årlige divisionsturnering. Har haft spejdere på Plan og diverse adventureløb. Sommerlejren sidste år gik til Toggerbo spejdercenter. Sommerlejren i 2024 går til Tjekkiet, det glæder de sig til. Alle beretninger blev godkendt med applaus.*

- f. Fremlæggelse af væsentlige beslutninger vedr. gruppens fremtid, herunder gruppens udviklingsplan.

*Kegle fremlagde Bæredygtighedsmærket og opfordrede alle til at deltage i kick-off arrangement d. 10. marts. Claus spurgte Grupperådet om vi skal fortsætte med at få trykt Ratatosk på papir? Stemningen er at vi holder fast i papirudgaven.*

- g. Behandling af indkomne forslag.  
Forslag der skal behandles under dette punkt skal være formanden i hænde senest d. 12. februar 2024.

*Der er ikke indkommet nogle forslag*

- h. Fremlæggelse af årsregnskab for 2023 ved kassereren.

*Lena Søbørg fremlagde regnskabet. Gruppens indtægter er lavere end forventet, idet gruppen pt ikke har så mange medlemmer som tidligere år, medlemskontingentet er således tilsvarende lavere. Gruppen har også modtaget færre midler i tilskud fra kommunen. Til gengæld har gruppen for første gang i Lena's 5 år som kasserer fået renter fra banken! Pp udgiftssiden har vi også haft færre udgifter end forventet, så i stedet for et underskud på godt 48.000 kr. fik vi et overskud på knapt 15.000 kr. Dette skyldes, at der ikke er opsat varmepumpe i 2023 som planlagt men først her i februar 2024.*

*Regnskabet blev godkendt.*

- i. Vedtagelse af budget for 2024 og 2025 herunder fastsættelse af kontingentet. Ved kassereren.

*Ifølge korpsets regler skal der laves budget for 2 år frem. Budgettet for 2025 afspejler vores forventning til budgettet for 2024.. I 2024 budgetterer gruppen med et underskud på ca. 108.000 kr. Går det som det plejer, bliver underskuddet ikke så stort. Underskuddet skyldes dels færre indtægter fra medlemmer og dels at gruppen prioriterer at støtte troppens udlandstur med et større beløb.*

*Alle opfordres til at bruge Dankort til betaling af ture/lejre, da vi betaler temmelig mange og høje gebyrer for brug af andre kort som fx mastercard og visa.*

*Bestyrelsen foreslår, at kontingentet forbliver som det er. 450 kr. for nye spejder, 325 kr. pr halvår, 200 kr for senior/passivt medlemskab.*

*Budget og kontingent blev godkendt.*

- j. Fastsættelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer.  
Gruppebestyrelsen foreslår, at der er minimum 8 medlemmer i gruppebestyrelsen af ledere og forældre og derudover seniorrepræsentanter.

*Claus fortalte, at hvis Grupperådet beslutter at der skal være 8 medlemmer af bestyrelsen, skal vi have valgt mindst 1 ny forældre. Vi vil gerne have nye forældre med børn, der er aktive i gruppen, ind i bestyrelsen. Både formand og kasserer har ikke længere børn i gruppen.*

*Bestyrelsen afholder ca. 7 møder om året: 5 alm møder, 1 grupperådsmøde og 1 julefrokost. Claus fortalte, at fremover vil ledere og alle aktive hjælpere omkring gruppen blive inviteret til julefrokosten.*

*Grupperådet fastsatte at der skal være 8 medlemmer i bestyrelsen.*

- k. Valg til bestyrelsen:

- Forperson Claus Bloch Houmann – var ikke på valg
- Kasserer Lena Søbørg – var ikke på valg
- Forældre Christa Fotel – var ikke på valg
- Forældre Allan Roneklint - Er udtrådt af bestyrelsen
- Forældre Katrine Fjællegaard – var ikke på valg
- Leder Katrine Hedegaard Nielsen – er på valg – ønsker genvalg - GENVALGT

- Leder Kegle Kirsten Leth – var ikke på valg
- Leder Pip Benedikte Krarup Nielsen – var ikke på valg
  
- Yderligere forældre? Vi skal have minimum 1 forældre og gerne 2 valgt til bestyrelsen  
*2 nye forældre meldte sig:*  
*Martin Aasholm – far til Johan (junior) og Emil (mikro)*  
*Søren Jørgensen, far til Lukas – (mikro)*
  
- i. Valg af støttepersoner til:
  - redaktør af Ratatosk – *Andrea Sofie Frederiksen meldte sig. Mor til Lil (mikro).*
  - indkøb og vask af håndklæder - *Paw's mor Nomi fortsætter*
  - hyttefar/praktisk hjælper – *Patrick Rohde meldte sig. Far til Liva (mikro)*
  - Flere faste chauffører til kørsel i vores tømme uger i Spejdernes Genbrug - *Jacob Heiden meldte sig. Far til Viggo (mini) og Solveig (mikro)*
  
- m. Valg til korpssråd – max 2 personer.  
  
*Korpsrådsmødet finder sted d.15-17 november 2024. Bestyrelsen blev bemyndiget til at finde 2 repræsentanter på et senere tidspunkt.*
  
- n. Valg til Divisionsrådsmødet max 5 personer (22. maj).  
  
*Kegle, Claus, Mette, Lena meldte sig.*
  
- o. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant Thomas Magnussen genopstiller.  
  
*Thomas blev genvalgt.*
  
- p. Evt.  
  
*Kegle og Claus rettede en stor tak til alle hjælpere, støttefunktioner og ledere for det store arbejde der lægges i gruppen – uden jer kan det ikke lade sig gøre 😊*  
  
*Efter mødet konstituerede bestyrelsen sig og fastsatte første møde til d. 18. marts kl. 19.00.*

Referat godkendt og underskrevet af:



Forperson Claus Houmann



Dirigent Peter Nørregaard